
 

 

ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO PROJEDNÁVÁNÍ MIKROREGIONÁLNÍCH AKCÍ 

V RÁMCI AKTIVIT MA21 

 

V úterý dne 12. 10. 2021 se v zasedací místnosti MěÚ Bystřice nad Pernštejnem konalo zasedání 

k Veřejnému projednávání mikroregionálních akcí v rámci aktivit MA21, do kterých se náš Mikroregion 

Bystřicko již pravidelně zapojuje. Stejně jako v roce minulém, jsme museli letos čelit nepříznivé situaci 

spojenou s nákazou COVID-19, kde se nám i přesto podařilo uspořádat dvě veřejné akce, kterými byly 

Putovní letní kino a zmiňované veřejné projednávání. Toho se nakonec zúčastnilo 29 osob zastupujících 

různé sektory - veřejný, občanský, neziskový nebo komerční. Všechny tyto osoby se zde sešly na 

základě dříve rozeslané pozvánky (prostřednictvím obcí) ke společnému projednávání a vyhodnocení 

letošních akcí.  

Setkání bylo koncipováno formou kulatého stolu a bylo zahájeno v 18:00 hodin, kdy byli přivítáni 

všichni přítomní. Setkání se zúčastnil zodpovědný politik pro MA21 pan Libor Pokorný, který je 

současně předsedou Mikroregionu Bystřicko. Ten se zároveň chopil moderování celé diskuse. Dále zde 

byla také přítomna zástupkyně Mikroregionu paní Mgr. Veronika Benová jako koordinátor MA21 a 

téměř většina zástupců z neformální skupiny pro MA21. Z řad široké veřejnosti se zde sešlo celkem 21 

osob, jednalo se především o zainteresovanou veřejnost, kterou zajímá, co se v regionu děje, a také 

zástupce některých z místních organizací či podnikatelů jako například TJ Věchnov, SK Ujčov, SDH Velké 

Janovice, SDH Branišov, MAS Zubří země, Lezci Vysočiny, firma JPS WOOD a řada dalších.  

V úvodu byli přítomní krátce seznámeni s proběhlými akcemi a následně k nim byla zahájena diskuse. 

Jako první se projednávala akce Putovní letní kino. V letošním roce akci poznamenalo nevypsání krajské 

dotace MÍSTNÍ AGENDA 21 a ZDRAVÍ 2020 v KRAJI VYSOČINA a neblahý vliv měla také situace spojená 

s nákazou COVID-19. Oba tyto aspekty zapříčinily letošní menší účast obcí v daném projektu. I přes 

všechny komplikace se nakonec akce uskutečnila a probíhala přes celou letní sezónu, tj. od začátku 

července do začátku měsíce září. Během tohoto období proběhlo celkem 59 promítacích večerů ve 29 

obcích a místních částech mikroregionu Bystřicko. Oproti loňskému roku je to tedy o 18 promítání 

méně. Většina těchto večerů byla pořádána jako součást celodenního programu, takže současně 

s promítáním probíhaly také různé akce jako například poutě, sportovní soutěže, zahájení/ukončení 

prázdnin, sousedské posezení apod. Mikroregion se na akci podílí objednávkou filmů, hradí licence za 

promítané filmy a dále také zapůjčuje kompletní vybavení k promítání. V letošním roce jsme navíc 

získali dotaci přes MAS Zubří země, o.p.s., díky které jsme mohli zakoupit další kompletní aparaturu 

k promítání. Nově tedy letos mohly promítat až tři obce zároveň.  



 

Veškeré licence od distributorů objednává MB přes webové stránky disfilm.cz. V letošním roce se 

uskutečnil již osmý ročník této akce, ve kterém opět převládaly nové (,,neokoukané“) filmy. S tím 

samozřejmě souvisely také vyšší náklady za ceny licencí. 

Celkem na akci dorazilo přes 3000 diváků. Tento výsledek je sice o dost menší než v předešlém roce, 

ale v souvislosti s letošní pandemií a neexistencí finanční podpory ze strany KV, můžeme pokládat 

výsledek akce za velice kladný. Zavedený systém byl tedy v rámci projednávání opětovně schválen. 

Přítomní hosté pevně doufají, že v příštím roce bude již situace přívětivější ke konání této akce a 

zároveň věří, že bude již také vyhlášena krajská dotace.   

Ohlasy na celou akci byly ze strany přítomných velice pozitivní, zdůraznila se důležitost a pomoc 

Mikroregionu Bystřicko v rámci poskytování daných služeb, kdy zajišťuje v rámci akce kompletní servis 

od zakoupení licence filmu až po zapůjčení potřebné aparatury.  

Výběr filmů se v roce 2021 nesl na vlně českých filmů, kde převážel žánr komedie a filmy pro děti. MB 

se tedy i příštím roce zaměří na výběr podobných titulů. Všichni přítomní se shodli na tom, že v rámci 

současné vypjaté situace bylo pořádání letního kina velice přínosné, lidé se tak mohli alespoň na chvíli 

odreagovat a sejít se společně s místními občany. 

Další akcí, která se na diskusi otevřela byla akce Hry bez hranic. Ty letos proběhly dne 11. 9. 2021 v obci 

Věchnov na fotbalovém hřišti. Organizaci tedy převzala zmíněná obec společně s Mikroregionem 

Bystřicko. Přítomní byli stručně seznámeni s programem a průběhem celé akce. Jedná se vždy o 

zábavné sportovní odpoledne, kde mezi sebou soutěží zástupci z vybraných obcí regionu v jednotlivých 

soutěžních disciplínách. Tyto soutěžní disciplíny si zástupci obcí chystají buď zcela sami nebo 

z připraveného zásobníku her, který svazek pravidelně každoročně aktualizuje. Jednu hru připravuje i 

Mikroregion Bystřicko – letos se jednalo o hru ,,Kde domov můj“, kde měli soutěžící za úkol do mapy 

zobrazující území Mikroregionu Bystřicko, doplnit co nejrychleji všech 15 zúčastněných obcí. Názvy 

těchto 15 obcí byly z mapy vymazány a soutěžící tedy museli určit oblast, kde se daná obec nachází. 

Výsledky této soutěže byly odtajněny až na samotném konci soutěže.  

V debatě byla letos řešena otázka počtu her, jelikož se do letošního, 8. ročníku, přihlásilo rekordních 

15 týmů. Na organizační poradě, která proběhla již v červnu 2021, bylo navrhnuto, že budou nově 

soutěžit 3 týmy zároveň (dříve pouze dva), aby došlo k urychlení celého průběhu soutěže. Bohužel i 

přes takovéto nastavení docházelo i tak k časovým prostojům, které zapříčinily vyhlášení soutěže až ve 

večerních hodinách. Z tohoto důvodu se na veřejném projednávání řešily další možné návrhy na úpravu 

podmínek soutěže. Jako nejlepší řešení se prozatím ukázalo snížení počtu her, na maximálně 10 

her/akci (vč. hry za MB). Stanovení přesných podmínek (rozdělení týmů, které budou příště vymýšlet 

svoji hru) bude ujasněno až na další organizační poradě, která proběhne v červnu 2022. 



 

Další otázkou byla výroba ručníků s logem Her bez hranic, které nechal druhým rokem zhotovit MB pro 

soutěžící obcí. V rámci diskuse se projednávalo jejich zachování i v příštím roce. Většina přítomných 

byla nakloněna k jejich výrobě i pro další ročník.  

Dle pravidel soutěže se místo konání řídí dle vítěze předchozího ročníku. Jelikož první místo obsadila 

pořadatelská obec Věchnov, je pak na řadě další umístěná obec, ve které se soutěž ještě doposud 

nekonala. Příští rok se tedy Hry bez hranic uskuteční v městysu Štěpánov nad Svratkou, která letos 

obsadila krásné třetí místo.  

Stejně jako v minulém roce se v rámci debaty také upozornilo na včasné stanovení termínu konání Her, 

aby již nedocházelo k překrývání termínů Her a soutěže dětské hasičské ligy. V minulosti totiž nastala 

situace týkající se odstoupení některých hráčů z Her, kteří byli zároveň členy hasičské ligy. MB bude 

tedy ještě v rámci stanovení termínu jednat s panem Mojmírem Starým, starostou okrskového výboru. 

Průběh letošních Her byl díky pořádají obci Věchnov opravdu nezapomenutelný. Obec zajistila pro 

diváky soutěže biatlonovou střelnici, kterou si přítomní mohli vyzkoušet během celého sportovního 

odpoledne. Zároveň také připravila videozáznam z celého sportovního odpoledne, který byl poskytnut 

zúčastněným obcím i široké veřejnosti. 

Letošního ročníku se tedy zúčastnilo 15 obcí – Bystřice nad Pernštejnem, Dalečín, Dolní Rožínka, Horní 

Rožínka, Písečné (nováček), Prosetín (nováček), Rozsochy, Rožná, Strážek, Štěpánov nad Svratkou, 

Velké Janovice, Věchnov, Věžná, Vír a Zvole. Všichni přítomní byli následně vyzváni k tomu, aby i pro 

příští rok sestavili za svoji obec soutěžní tým a zúčastnili se tak Her společně s ostatními. Vyšší počet 

přihlášených družstev bychom případně vyřešili již zmíněným snížením počtu her. 

V závěru projednávání bylo také diskutováno o soutěži Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka, která se 

letos uskuteční již po šesté. Do zmiňované soutěže se může přihlásit každá obec z mikroregionu, která 

zašle dvě fotografie vánočního stromku (jedna za světla a jedna focena za tmy). V rámci podmínek 

soutěže dojde v letošním roce pouze k jedné změně, která stanovuje, že pokud obec vyhraje v dané 

soutěži již potřetí, nemůže se již do soutěže znovu přihlásit. Touto změnou bychom tak chtěli dát větší 

šanci na výhru i jiným zúčastněným obcím. Věříme, že tato podmínka, bude mít i značný vliv na zapojení 

dalších členských obcí do soutěže. 

O vítězi dané soutěže vždy rozhoduje veřejnost svými hlasy. Ta může hlasovat pouze jednou, ale 

v rámci jednoho hlasování může označit více adeptů na vítěze. Tento systém hlasování se již osvědčil a 

plánuje se zrealizovat také v letošním roce. Výherce pak získá ručně malovanou vánoční baňku 

s názvem soutěže a motivem vánočního stromu společně s diplomem a dárkovým košem.  

Přítomným zástupcům byla také připomenuta akce Bystřicko čte dětem, jejíž filozofií je přivést děti 

zábavnou a poutavou formou ke klasické knize. Realizace aktuálního 14. ročníku byla letos z důvodu 



 

nákazy COVID-19 prodloužena až do 12.11.2021. Obcím a školám tak dává MB stále možnost uspořádat 

setkání, které je pro děti poutavé a zároveň poučné.  

Na závěr jednání se připomenula důležitost konání výše uvedených akcí, které vedou ke sjednocení 

mikroregionu, pomáhají místním podnikatelům, ale také činí kraj zdravějším v rámci pohybových 

aktivit, které mají v současné době stále významnější roli.  

Poslední slovo si vzal předseda DSO pan Pokorný, který poděkoval všem přítomným za jejich účast, 

cenné připomínky i náměty, které Mikroregion zohlední i při plánování akcí v roce 2022. Celá diskuse 

trvala necelé dvě hodiny a následně byla ukončena. 

 

 

Zapsala: Mgr. Veronika Benová, koordinátor MA21 
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  Libor Pokorný 

            předseda Mikroregionu Bystřicko, 

       odpovědný politik MA21 

 


